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NOVELTY OF AN INVENTION

IN RUSSIAN PATENT LEGISLATION

[Translation done by WIPO]


In Article 4 of the Patent Law of the Russian Federation (http://www.fips.ru/ruptoen2/law/patent_law.htm) the novelty condition of patentability is defined as follows:  an invention shall be deemed new if it is not anticipated by the prior art.  


Prior art includes any information which has been made available in the world before the priority date of an invention.

The prior art concept in the wording quoted, which contains a requirement of availability to the public of information, is used when verifying both novelty and inventive step.


When establishing the novelty of an invention, the prior art includes, provided that they have an earlier priority, all the applications filed in the Russian Federation by other persons for inventions and utility models, the materials of which any person may familiarize him or herself with, as well as inventions and utility models patented in the Russian Federation.


Attention should be paid to the fact that, in accordance with the above, an application with an earlier priority is included in the prior art, in relation to the novelty of the invention examined, only where it is filed by another person, and an invention or utility model patented in the Russian Federation in all cases, i.e. also where a patent belongs to the applicant of an invention examined.


The feature of the use of information in establishing the novelty of an invention in comparison with the establishment of inventive step should also be noted:  only when establishing novelty may the information indicated in the previous two paragraphs, which has not been made available to the public before the priority date of the invention, may be used.


The sense of the requirement of availability to the public is explained in paragraph 22.3 of the Rules issued by the Office on the Compilation, Filing and Examination of an Application for the Grant of a Patent (http://www.fips.ru/npdoc/VEDOM/PR_is00.HTM):  information contained in an information source with which any person may familiarize him or herself, or the content of which may be lawfully communicated to him, shall be deemed available to the public.  The Rules in question also state the principles for establishing the date from which one or other kinds of the information sources most commonly used in practice are deemed to be included in the prior art (for example, published patent documents — with the publication date indicated on them;  Russian and USSR printed editions — with the date of dispatch to the press being indicated;  exhibits displayed at an exhibition — with the date of their first showing being confirmed by documentary evidence).


In accordance with paragraph 19.5.2 of the same Rules, an invention shall be recognized as anticipated by the prior art and not meeting the requirement of novelty, if the prior art discloses a means in which features identical to all the features contained in the claims of an application, including the characterization of the purpose of an invention, are inherent.
  In those cases where, in establishing the novelty of an invention, the inventions and utility models patented in the Russian Federation are used, only the information contained in the claims of the corresponding patent is taken into account.


The above-mentioned Article 4 of the Patent Law also contains a provision on the grace period:  such a disclosure of information, relating to an invention, by the creator, applicant or any person who has received therefrom such information, either directly or indirectly, whereby the information on the essential features of the invention has been made available to the public, shall not be recognized as a circumstance preventing the recognition of the patentability of the invention, if the application for the invention is filed not later than six months from the date on which the information is disclosed.  In that regard, the burden of proof of the fact in question is placed on the applicant.


The validity of the provision on the grace period is also extended for a period of six months following the publication by the Office of information on an application or on the grant of a patent.


Article 21(6) of the Patent Law provides that, where the Office publishes information on an application which has been recalled by the applicant prior to the date of publication, third parties are not given the opportunity to familiarize themselves with the application.  In such a case, the published information itself is not included in the prior art in relation to a subsequent application by the same applicant, if that application is filed not later than 12 months from the publication date.


The provisions referred to above, which relate to recalled applications, are also valid in relation to applications recognized as having been recalled.  These include in particular applications for which the applicant has not, within the prescribed period, provided the information or documents requested by the Office, or a request for the period for submission of such information or documents to be extended.


The above approach to establishing the novelty of an invention, including the provisions on the inclusion in the prior art of earlier applications, satisfies the majority of the principles contained in Article 8 of the Draft SPLT and Rule 9 of the Draft Regulations under the SPLT, including the provision on Anti-Self Collision, and partially — Article 9 of the SPLT.


One of the differences relates to the interpretation of the requirement for availability to the public of the information included in the prior art:  Rule 8(2) 9 of the Draft Regulations under the SPLT links it to the condition of the reasonable possibility of availability for any person of an information source, while Russian legislation links it to the condition of availability without infringing the law.


In addition, the requirement contained in Rule 14(1)(a) of the Draft Regulations under the SPLT
 does not generally apply to an information source included in the prior art.  This requirement is applied in practice only in relation to chemical compounds (paragraph 1.9.5.1) of the Recommendations on Matters Relating to the Examination of Applications for Inventions and Utility Models (http://www.fips.ru/npdoc/VEDOM/recommend.htm). 

НОВИЗНА ИЗОБРЕТЕНИЯ 

В РОССИЙСКОМ ПАТЕНТНОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

В статье 4 Патентного закона Российской Федерации (http://www.fips.ru/ruptoen2/law/patent_law.htm) условие патентоспособности «новизна» сформулировано следующим образом: изобретение является новым, если оно не известно из Prior art. 

Prior art включает любые сведения, ставшие общедоступными в мире до даты приоритета изобретения. 

Понятие Prior art в приведенной формулировке, содержащее требование общедоступности сведений, используется как при проверке новизны, так и при проверке изобретательского уровня. 

При установлении новизны изобретения в Prior art также включаются при условии их более раннего приоритета все поданные в Российской Федерации другими лицами заявки на изобретения и полезные модели, с документами которых вправе ознакомиться любое лицо, и запатентованные в Российской Федерации изобретения и полезные модели.
 

Следует обратить внимание на то, что согласно изложенному выше заявка с более ранним приоритетом включается в Prior art в отношении новизны рассматриваемого изобретения только тогда, когда она подана другим лицом, а запатентованные в Российской Федерации изобретение или полезная модель – во всех случаях, то есть и тогда, когда патент принадлежит заявителю рассматриваемого изобретения. 

Необходимо отметить также особенность использования информации при установлении новизны изобретения по сравнению с установлением наличия изобретательского уровня: только при установлении новизны могут быть использованы указанные в двух предыдущих абзацах сведения, не ставшие общедоступными до даты приоритета изобретения. 
Смысл условия общедоступности пояснен в пункте 22.3 изданных Ведомством Правил составления, подачи и рассмотрения заявки на выдачу патента на изобретение (http://www.fips.ru/npdoc/VEDOM/PR_is00.HTM): общедоступными считаются сведения, содержащиеся в источнике информации, с которым любое лицо может ознакомиться само, либо о содержании которого ему может быть законным путем сообщено. В указанных Правилах приведены также принципы установления даты, с которой те или иные виды наиболее часто используемых на практике источников информации считаются включенными в Prior art (например, опубликованные патентные документы – с указанной на них даты опубликования; российские печатные издания и печатные издания СССР – с указанной на них даты подписания в печать; экспонаты, помещенные на выставке, - с документально подтвержденной даты начала их показа).

Согласно пункту 19.5.2 тех же Правил изобретение признается известным из Prior art и не соответствующим условию новизны, если в Prior art  выявлено средство, которому присущи признаки, идентичные всем признакам, содержащимся в Claims заявки, включая характеристику назначения изобретения
. В тех случаях, когда при установлении новизны изобретения используются запатентованные в Российской Федерации изобретения и полезные модели, учитывается только информация, содержащаяся в Claims соответствующего патента.
В упомянутой статье 4 Патентного закона содержится также положение о Grace period: не признается обстоятельством, препятствующим признанию патентоспособности изобретения, такое раскрытие информации, относящейся к изобретению, автором, заявителем или любым лицом, получившим от них прямо или косвенно эту информацию, при котором сведения о сущности изобретения стали общедоступными, если заявка на изобретение подана не позднее шести месяцев с даты раскрытия информации. При этом обязанность доказывания данного факта лежит на заявителе. 

Действие положения о Grace period распространяется также на 6-месячный период после публикации Ведомством сведений о заявке или о выдаче патента. 

Пунктом 6 статьи 21 Патентного закона предусмотрено, что в случае, когда Ведомством опубликована информация о заявке, которая отозвана  заявителем до даты публикации, возможность ознакомления с заявкой третьим лицам не предоставляется. Сами опубликованные сведения в этом случае не включаются в Prior art в отношении последующей заявки того же заявителя, если она подана не позднее 12 месяцев с даты публикации. 

Приведенные выше положения, относящиеся к отозванным заявкам, действуют и в отношении заявок, признанных отозванными. Таковыми являются, в частности, заявки, по которым заявитель в установленный срок не представил запрошенные Ведомством сведения или документы или просьбу о продлении срока представления таких сведений  или документов.

Изложенный подход к установлению новизны изобретения, в том числе положения о включении в Prior art более  ранних заявок, соответствуeт большинству  принципов статьи 8 Draft SPLT и Правила 9 Draft Regulations under the SPLT, включая положение об Anti-Self-Collision,   и частично – статье 9 SPLT.

Одно из отличий относится к  интерпретации требования общедоступности сведений, включаемых в Prior art: Правило 8(2) 9 Draft Regulations under the SPLT связывает его с условием разумной возможности доступа любого лица к источнику информации, а российское законодательство – с условием доступа без нарушения закона.

Кроме того, к  источнику информации, включаемому в уровень техники, в общем случае не предъявляется требование Правила 14(1)(a) Draft Regulations under the SPLT
.  Это требование применяется на практике лишь в отношении химических соединений (пункт 1.9.5.1 Рекомендаций по вопросам экспертизы заявок на изобретения и полезные модели, http://www.fips.ru/npdoc/vedom/recomend.htm).

� Article 21(6) of the Patent Law provides for the publication of the particulars of applications by the Patent Office upon expiry of a period of 18 months from the filing date or earlier (where the applicant makes an appropriate request) and for the right of any person to familiarize him or herself with the application following such publication.  Information on an application is not published, if before the expiry of 12 months from the application filing date, the application is recalled or a patent is granted for it.  The second part of Article 25 provides for the publication of information on the grant of a patent and the right of any person to familiarize him or herself with an application following such publication.  Publication includes basic bibliographical data and claims.


� The characterization of the purpose of an invention may be missing only from claims relating to a chemical compound.  


� “An item shall quality as an item of prior art only if it enables a person skilled in the art to make and use the claimed invention”.


� Пункт 6 статьи 21 Патентного закона предусматривает публикацию сведений о заявках патентным ведомством по истечении 18 месяцев с даты подачи или ранее (при наличии просьбы заявителя об этом) и право любого лица онакомиться с заявкой после такой публикации. Публикация сведений о заявке не производится, если до истечения 12 месяцев с даты подачи заявки она отозвана или по ней выдан патент. Часть вторая статьи 25 предуматривает публикацию сведений о выдаче патента и право любого лица онакомиться с заявкой после такой публикации. Публикация включает основные библиографичесие данные и claims. 





� Характеристика назначения изобретения может отсутствовать только в формуле изобретения, относящейся к химическому соединению.


� “An item shall qualify as an item of prior art only if it enables a person skilled in the art to make and use the claimed invention”.
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